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A város körülbelül 80.000 lakosú, Németország É-i részén található az É-i tenger 
partján. 
Nyugalmát, ellensúlyozza a sok diák, akik szinte csak addig laknak a városban, míg 
itt tanulnak. A tenger, a szép táj, mind- mind növeli a város egyediségét, 
nyugalmát. 
A második világháborúban teljesen lebombázták, így alig található régi épület, 
mindenütt téglaépítésű, új házak sorakoznak. 
Ha a nyüzsgésre vágysz, pár óra alatt eljuthatsz nagyobb városokba, ahol jobban 
pörög az élet, és megcsodálhatod az adott város, mint pl: Bréma vagy Oldenburg 
egyediségét. 
Személy szerint nekem jót tett ez az egy év, amit kint töltöttem, például  az, hogy 
mindennap biciklivel közlekedtem, szép parkok, tehenek, lovak mellett reggelente 
a suliba menet és picit lenyugodott velem a világ. 
Szinte bármit megtalálsz a városban, ha úszni szeretnél, van uszoda, sportolási, 
szórakozási lehetőség, stb. 
 
Kiutazás: 
A kiutazást repülővel oldottam meg, ami Hamburgig közlekedik. Hamburgtól pedig 
vonattal utaztam 2 átszállással Wilhelmshavenig. 
Az állomáson, amennyiben nincs még Semestertickedted, javasolt a Niedersachsen 
ticket, ami mindösszesen 18 Eu- ba kerül, de gond nélkül utazhatsz vele a 
célállomásig. 
 
Szállás: 
A szállást kiutazás előtt intéztem, interneten kapcsolatba léptem a kinti 
koordinátorokkal, ők szívesen segítenek, bármi probléma van. A CVJM- nevű 
diákszállón laktam az első félévben, ahol saját szobám volt, egy közös konyha, 
közös fürdő tartozott még ide. 
A szobában csak az alapdolgok voltak, ágy, asztal, szekrény, internet. 
Mosási lehetőség van, az alagsorban van a mosókonyha. 
Edények vannak, huzatot is kaptunk. 
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Második félévben egy WG-ben laktam németekkel, ami azért volt jobb, mert a 
konyhát csak mi 4-en használtuk és közvetlenül németekkel voltam napi 
kapcsolatban. 
WG-t lehet találni könnyen, ha már kint vagy, mert a főiskolán is ki vannak 
függesztve az üres szobák. 
Annyi a hátránya, hogy általában nem bútorozottak, és nincs bennük mosógép. 
Számlanyitás: 
Itthon mindenképp érdemes egy EU alapú számlát nyitni, hiszen erről könnyedén 
lehet repülőjegyet foglalni, valamint jobb erre egy összegben az ösztöndíjat 
utaltatni. 
Kint mindenképp kell egy számlát nyitni, melyet a többiek a Sparkasse-ban tettek 
meg, én az Oldenburgisches Landesbankban, de mindegy hogy hol nyitsz, hiszen a 
diákoknak ingyenes. 
Így utólag jobban tettem volna a Sparkasse-ban nyitok, mert több automata van 
belőle. 
 
Bevásárlás: 
A város könnyen átlátható, könnyű bejárni, megtalálni az olcsóbb helyeket. Én 
általában a Plus- ban vásároltam, az árak hasonlóak az itthoniakhoz. De van Lidl, 
Aldi amik szintén nem a túl drága kategóriákhoz tartoznak.  
 
Közlekedés: 
Érdemes már az év elején rögtön a főiskolán az ASTA- ban a biciklibérlést elintézni, 
mert hamar elfogynak. A bérlés 30 Eu, ebből év végén 20- at visszakapsz. Sokkal 
egyszerűbb a közlekedés vele, hiszen a buszok este 7- ig járnak, meg elég hosszú 
útvonalon közlekednek. 
A buszjegy elég drága, de amint megvan a Semesterticket, onnan kezdve ingyen 
utazási lehetőséged van az egész tartományban. Vonattal érdemes közlekedni a 
környező városok között, többnyire mindenki ezt használja.  
 
Időjárás: 
Szinte mindennap esik az eső, ez volt az, amihez nem voltam hozzászokva, így a 
téli időszakot kicsit nehezen éltem meg. A tavaszi félév nagyon jó volt, gyönyörű a 
tenger, a város tavasszal. 
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Fachhochschule: 
Ha már szeptemberben tudod, hogy ott szeretnél diplomázni következő évben, azt 
mindenképp közölnöd kell a dékánnal. 
Ő állítja ugyanis össze a számodra szükséges tantárgyakat, a hozzájuk tartozó 
kredit pontokkal. 
Nekem a 2006- os Wintersemesterben  30 kreditet kellett teljesítenem, így 
kezdhettem el a következő félévet, amikor a diploma dolgozatomat írhattam. 
Az is 30 kreditet ért, így összesen 60 kreditnyit szedtem kint össze. 
Mára már nincs érvényben a sima diplomás képzés. 
Az első félévben tanult tárgyaim, mind gazdasági mind műszaki tárgyakból tevődtek 
össze, melyek általában csoportmunkák voltak, de volt köztük vizsgaköteles is. 
 
 
 

                                

 
 
 
Tanult tárgyaim 
 
Logistik 
Dr. Prof. Siegl-nél tanultam, mivel sajnos ő az egyedüli logisztika professzor, nem 
választhattunk. Nagyon nehéz megérteni, ahogyan beszél és a tananyag is elég 
hosszadalmas tanulás után volt elsajátítható, holott minden előadás résztvevője 
voltam. 
Írásbeli vizsga van belőle, 6 oldalas kérdéssor, 120 perc. 
 
Arbeitsanalyse und Gestaltung: 
Műszaki tárgy volt, a helyes munkamentről tanultunk, gyakorlati példákon 
keresztül, számoltunk, érdekes tárgy volt. Szintén írásbeli vizsga volt belőle. Prof. 
Meyer tartotta az elméletet, a gyakorlati részeket mindig más. Kedves ember, 
érthető és még humora is van. 
 

 3



Marketing Seminar 
Gyakorlati feladatot oldottunk meg csoportosan, egész Semester alatt, amit a 
végén prezentáltunk. Prof. Dr. Szeliga volt a professzor, érthető volt minden, nála 
írtam a szakdolgozatomat. 
 
Strategisches Marketing 
Prof. Gündlingnél tanultam, érdekes volt, szerettem, az előadások jól követhetők 
voltak érdekes példákon szemléltetve. Az írásbeli vizsgán esettanulmányt kellett 
megoldanunk használhattuk a jegyzeteinket. 
 
Projektmanagement 
Prof. Luczak nál tanultam, ezt a tárgyat, ahol szintén csoportos munka volt, majd a 
félév végén prezentálni kellett az eredményeket. SAP- témaköréből tanultunk. 
 
Systemtechnik 
Projekt  munkát kellett készíteni csoportosan, erre kaptunk jegyet. 
 
 
 
 
Managementtechnik 2 
Szintén Prof. Szeliga tartotta, az előadások jól követhetőek voltak, érthetők sőt 
néha humorosak is.  Üzleti tervet kellett készítenünk, melyet egy prezentáció 
keretein belül kellett előadni. 
 
A következő félévben a szakdolgozat megírása volt a feladatom, melyhez 
professzort választottam, akivel kijelöltük a témát. A dolgozatot mind magyarul 
mind németül el kellett készítenem. 
 
A jegyeket el kell mindenesetben ismertetni a BMF –en, ill. folyamatos 
kapcsolatban kell lenni a főiskolával. 
AKA- ban mindig szerveznek összejöveteleket, programokat az Erasmus-os 
diákoknak, ezeken érdemes részt venni, mert érdekesek, és sok barátra lel az 
ember. 
 
 
 
Összegzésként annyit tudok mondani, hogy egy felejthetetlen élmény volt ez az egy 
tanév, rengeteg barátra leltem, nem elsősorban a németekben találtam meg őket, 
hanem a spanyolokban, franciákban. Egyszer adódik a lehetőség az ember 
életében, hogy kint 
tanuljon, sőt diplomát 

szerezhessen. Meg 
kell ragadni, élni kell 
vele, és sosem feladni! 
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